

## **Lili-Yu**

Assistant Professor, M.D.

State Key Laboratory for Quality Research in Chinese Medicines

Macau University of Science and Technology

Faculty of Chinese Medicine

Tel.: +853-88972497; Fax: +853-28825123; E-mail: llyu @must.edu.mo



Dr. Yu obtained the Bachelor degrees from HeiLongJiang University of Chinese Medicine in 2004. She earned her Master and M.D. degrees from BeiJing University of Chinese Medicine in 2008 and 2011, respectively. In October 2011, she moved to Macau University of Science and Technology as an assistant professor. Dr. Yu's research fields include standardization research and criteria research of TCM. Dr. Yu has participated in the National Program on Key Basic Research Project (973 Program) and "Eleventh Five-Year Plan" National Key Technology R&D Program. She has published more than 10 papers in journals. She received a number of awards, including "Outstanding Paper Award" presented by the 8th annual academic conference for PH.D candidates in 2010, and "Outstanding Paper Award" by the first Chinese Medicine doctor paper in 2010; and "The first prize of the Science and Technology Award" by the China Association of Chinese Medicine (2010 year) in 2011.

### **Education:**

July, 2004, B. M. (HeiLongJiang University of Chinese Medicine, China)

July, 2008, MMed (BeiJing University of Chinese Medicine, China)

July, 2011, M. D. (BeiJing University of Chinese Medicine, China)

### **Professional Chronology:**

October, 2011-present Assistant Professor, Macau University of Science and Technology

**Teaching Subjects:**

Undergraduate: Diagnostics of TCM, History of TCM, Science of Formulae of Chinese Herbs,  
Forums and Lectures of Internal Classic, Warm Diseases

Postgraduate: Treatise on Warm Diseases

**Research Fields:** Standardization research and criteria research of TCM

**Memberships:** China Association of Chinese Medicine

**Awards:**

“ Outstanding Paper Award” presented by the 8th annual academic conference for PH.D candidates in 2010, and “Outstanding Paper Award” by the first Chinese Medicine doctor paper in 2010; and “ The first prize of the Science and Technology Award” by the China Association of Chinese Medicine (2010year) in 2011.

**Selected Publications and Books:**

- 1) Xu Wen-jie, WANG Tian-fang, WANG Zhi-yu, Yu Li-li, Lu Jia-cang, Wang Qing-guo. Research of character of Chinese Medicine syndrome and syndrome factor on COPD based on neoteric literature, Shanghai Zhong Yi Yao Za Zhi, 2, 20-22, 2008.
- 2) XU Wen-jie, WANG Tian-fang, WANG Zhi-yu. et al. Research of character of Chinese medicine syndrome and syndrome factor on COPD based on neoteric literature, Zhonghua Zhong Yi Yao ga Zhi, 1, 19-22, 2008.
- 3) LV Jia-cang, WANG Zhi-yu, WANG Tian-fang, et al. Distribution characteristic of TCM syndrome and tongue picture in 774 patients with chronic obstructive pulmonary diseases. Journal of Yunnan University of TCM, 1, 19-25, 2009.
- 4) Wang Tian-fang, Du Cai-feng, Wang Qing-guo, Wu Xiu-yan, Wang Zhi-yu, Xue Xiao-lin, Deng Hua-liang, Yue Hong, Yu Li-li, Qu Kai, Yu Chun-guang, Xu Wen-jie. A perspective of developing syndrome diagnostic criteria based on syndrome factors and combination of disease in modern medicine system and syndrome in traditional Chinese medicine system. Journal of Chinese Integrative Medicine, 10, 901-906, 2009.
- 5) XU Wen-jie, WANG Tian-fang, WANG Zhi-yu, JI AO Yang, SU Hui-ping, YU Li-li, LU Jia-cang, ZOU Xiao-juan, ZHANG Nian, CHEN Xian-hai, MIAO Jian-ying, XU Yan-ling, LI Su-yun, WANG Ming-hang, WANG Qing-guo. Comparison of Chinese Medicine Symptoms and Signs of Chronic Obstructive Pulmonary Disease Between Acute Stage and Stable Stage. Acta Universitatis Traditionis Medicalis Sinensis Pharmacologiaeque Shanghai. 6, 35-39, 2010.
- 6) Kai Qu, Tian-fang Wang, Yan Zhao, Xiao-lin Xue, Xiu-yan Wu, Hua-liang Deng, Lu Yang, Li-li Yu, Hong Yue, Qing-guo

Wang .Common syndrome factors of traditional Chinese medicine in chronic renal failure based on the questionnaire

investigation among experts. Journal of Chinese Integrative Medicine, 8,1147-1152,2010.

7) YUE Hong, WANG Tian-fang, CHEN Jian-ming, YANG Lu, ZHAO Dan, ZHAO Yan, WU Xiu-yan, QU Kai, YU Li-li, ZHAO Fu-cheng .Modern literature of common syndromes and syndrome factors of ulcerative colitis. Journal of Beijing University of Traditional Chinese Medicine.5,306-308,2010.

8) YU Li-li, WANG Tian-fang, XU Wen-jie, et al. Clinical Study on Distribution Characteristic of TCM Syndrome and Syndrome Factors in the Stable Stage of Chronic Obstructive Pulmonary Disease. Journal of Beijing University of TCM, 33:699-702,2010.

9) YU Li-li, WANG Tian-fang, XU Wen-jie, et al. Clinical Study on Distribution Characteristic of TCM Syndrome and Syndrome Factors in the Stable Stage of COPD. Abstracts of the 8th annual academic conference for PH.D candidates.9,160-161,2010.

10) Kai Qu, Tian-fang Wang, Yan Zhao, Xiao-lin Xue, Xiu-yan Wu, Hua-liang Deng, Li-li Yu, Qing-guo Wang. Study on four diagnostic information of TCM syndrome elements of CRF based on expert questionnaire. Journal of Shandong University of Traditional Chinese Medicine.3,274-277,2011.

11) YU Li-li, WANG Tian-fang, JIAO Yang, ZHAO Yan, XUE Xiao-lin, WU Xiu-yan, DU Cai-feng, YU Xiao-fei, JIANG

Shang-shang, DENG Hua-liang, QU Kai, WANG Qing-guo. Study on common TCM syndrome elements of COPD based on

expert questionnaire. Zhonghua Zhong Yi Yao ga Zhi.7,41-43, 2011.

12) YU Li-li, WANG Tian-fang, XU Wen-jie, WANG Zhi-yu , WU Xiu-yan,, JIAO Yang, SU Hui-ping, LV Jia-cang, ZHOU Xiao-juan, CHEN Xian-hai, MIAO Jian-ying, XU Yan-ling, LI Su-yun, Wang Qing-guo. Study on the syndrome features of COPD from aute stage to stable stage. Abstracts of the12th annual academic conference for diagnosis of TCM,2010.

13) XU Wen-jie, WANG T ian-fang, WANG Zhi-yu, WU Xiu-yan, ZHAO Yan, XUE Xiao-lin, DU Cai-feng, ZHANG Lian-wen,, WANG Yi, YU Li-li, LV Jia-cang, WANG Qing-guo. Common syndrome factors of COPD in stable stage based on latent structure method. Journal of Beijing University of Traditional Chinese Medicine.2,82-86,2011.

## 于丽丽 助理教授

澳门科技大学中医药学院

中药质量研究国家重点实验室(澳门科技大学)

电话:+853-88972497; 传真:+853-28825123; 电邮地址:llyu@must.edu.mo



### 简介:

于博士于 2004 年毕业于黑龙江中医药大学临床医学院,2008 年于北京中医药大学取得医学硕士学位,2011 年于同校获得医学博士学位。现为澳门科技大学助理教授,研究方向为中医药规范化、标准化,主要从事证候与诊断标准研究以及中药质量与标准研究。于博士先后参与国家科技部重大项目“国家重点基础研究发展规划(973 计划)”及“十一五”国家科技支撑计划研究。于博士在中医药专业期刊上发表文章十余篇,2010 年获得第八届博士生学术年会优秀论文及首届中医药博士优秀论文奖;2011 年获得中华中医药学会(2010 年度)科学技术奖一等奖。

### 学历:

2004 年 7 月,黑龙江中医药大学 中医学学士学位

2008 年 7 月,北京中医药大学 中医学硕士学位

2011 年 7 月,北京中医药大学 中医学博士学位

**工作经历:**2011 年 10 月~今 澳门科技大学中医药学院 助理教授

### 授课科目:

本科生课程:中医诊断学、中国医学史、方剂学、内经、温病学

研究生课程:温病学专题

**研究领域:** 中医的规范化、标准化研究

**专业会员:** 中华中医药学会中医诊断学分会

**专业认证:**中华人民共和国执业医师

**获奖:**

第八届博士生学术年会优秀论文（2010年）;首届中医药博士优秀论文（2010年）;  
中华中医药学会（2010年度）科学技术奖一等奖（2011年）。

**研究论文:**

- 1) 基于现代文献研究的慢性阻塞性肺疾病中医症状特点分析.上海中医药杂志,2008。
- 2) 基于现代文献的慢性阻塞性肺疾病中医证候及证候要素的研究.中华中医药杂志,2008。
- 3) 774例慢性阻塞性肺疾病患者常见的中医证候类型及其舌象分布特点.云南中医学院学报,2009。
- 4) 基于证候要素及病证结合建立证候诊断标准的思路.中西医结合学报,2009。
- 5) 慢性阻塞性肺疾病急性期与稳定期中医症状及体征特点的比较.上海中医药大学学报,2010。
- 6) 基于专家咨询问卷调查的慢性肾功能衰竭常见中医证候要素的研究.中西医结合学报,2010。
- 7) 溃疡性结肠炎常见中医证候及证候要素的现代文献研究.北京中医药大学学报,2010。
- 8) 基于经验辨证的慢性阻塞性肺疾病稳定期证候及证候要素分布特点研究.北京中医药大学学报,2010。
- 9) 慢性阻塞性肺疾病稳定期证候及证候要素分布特点的临床研究.第八届博士生学术年会论文集.2010。
- 10) 慢性肾衰竭证候要素相关四诊信息专家问卷调查研究.山东中医药大学学报,2011。
- 11) 基于专家问卷调查的慢性阻塞性肺疾病常见中医证候要素的研究.中华中医药杂志,2011。
- 12) 慢性阻塞性肺疾病患者急性加重期到稳定期中医证候演变特点的研究.全国第十二次中医诊断学术年会论文集.2011。
- 13) 基于隐结构法的慢性阻塞性肺疾病稳定期常见证候要素的研究.北京中医药大学学报,2011。
- 14) 慢性阻塞性肺疾病常见证候要素对应症状的专家问卷调查研究.北京中医药大学学报,2012。